
نايب رييس مجلس شوراي اسلامي گفت: سند ۲۰۳۰ 
چيزي نيست که کشور را تهديد کرده و بخواهد برنامه 
تعلي��م و تربي��ت ما را تحت تاثير قرار دهد و ما بخواهيم 
از آن برنام��ه بگيريم.ب��ه گزارش ايلنا، علي مطهري در 
جمع خبرنگاران درباره وضعيت سند ۲۰۳۰ اعلام کرد: 
سند ۲۰۳۰ يک توصيه نامه است که يونسکو به عنوان 
س��ازماني مس��تقل آن  را ارائه داده و اين س��ازمان حتي 
از فلس��طين نيز دفاع کرده اس��ت.او گفت: اين س��ند، 
توصيه   نامه اي اس��ت که يونس��کو داده و در کش��ورها 
ارزيابي مي شود که تا چه حد اجرايي شود و کشور ما اين 
را با حق تحفظ، يعني هر کجا که با ايدئولوژي و فرهنگ 
کشور ما همخواني نداشته باشد، ما آن را اجرا نمي کنيم 

پذيرفته و اين مساله در اسناد يونسکو نيز موجود است.
نايب رييس مجلس ش��وراي اسلامي خاطرنشان کرد: 
س��ند يونس��کو چيزي نيست که کشور را تهديد کرده و 

بخواهد برنامه تعليم و تربيت ما را تحت تاثير قرار دهد 
و ما بخواهيم از آن برنامه بگيريم.

او با بيان اين که موضوع سند ۲۰۳۰ قدري سياسي شد، 
اع��لام ک��رد: چندان نيازي به اين همه مجادله در مورد 
موضوع سند ۲۰۳۰ نبود و همان طور که گفته شد اين 
مسئله چيزي نيست که تعليم و تربيت ما را تحت تاثير 
قرار دهد و ما بخواهيم برنامه هاي آموزش��ي خود را از 
آن برداريم.مطهري همچنين درباره حمله تروريس��تي 
به مجلس اعلام کرد: قرار شد کميته اي متشکل از دو 
نفر از اعضاي هيات رييس��ه مجلس، س��پاه پاس��داران، 
حراست مجلس و احتمالًا نيروي انتظامي طرح تقويت 

امنيتي مجلس را تهيه و اجرا کند.

نيازي به اين همه مجادله درمورد سند ۲۰۳۰ نبود 
مطهري در جمع خبرنگاران:

تکميل شبکه ملي اطلاعات براي رفع دغدغه رهبري 
وزير ارتباطات با اشاره به دغدغه رهبر معظم انقلاب 
درباره فضاي مجازي گفت: مصمم هستيم تلاش ها 
را براي تکميل شبکه ملي اطلاعات افزايش داده تا به 
آنچه ايشان به عنوان اهداف بلند ملي ترسيم کرده اند، 
برس��يم.محمود واعظ��ي در گف��ت و گو با ايرنا افزود: 
بزودي نخس��تين جلس��ه شبکه ملي اطلاعات برگزار 

مي شود و با توجه به دغدغه هاي طرح شده، همه برنامه هاي اجرايي براي سرعت بخشي 
به توسعه همه جانبه شبکه ملي با بهره گيري از همه ظرفيت کشور ادامه مي يابد.

واعظي ادامه داد: در مرحله س��وم راه اندازي ش��بکه ملي اطلاعات که تا پايان اين دولت 
اجرا مي شود مسير حرکت را با تعامل بيشتر با همه صاحبنظران تنظيم و با تلاش بيشتر 

پيگيري مي کنيم.
وي ب��ر ت��لاش ب��راي فراهم س��ازي خدمات بومي بويژه در زمينه توليد محتواي س��الم و 
حمايت همه جانبه از همه نوآوران محصولات و خدمات س��خت افزاري و نرم افزاري و 
محتوايي تاکيد کرد و گفت: فرمايش معظم له را با همراهي همه نهادها در نظر قرار داده 

و همدلانه و هماهنگ براي تکامل شبکه ملي اطلاعات گام برمي داريم.
واعظي در پاس��خ به اين پرس��ش که نقطه کليدي تحقق فرمايش رهبر معظم انقلاب 
درباره فضاي مجازي را چه مي دانيد، گفت: مس��ووليت پذيري همه دس��تگاه ها و نهادها 
و نيز همه کاربران فضاي مجازي نقطه کانوني توس��عه فضاي مجازي س��الم اس��ت و 
 البته تلاش ما در ايجاد زيرساخت، اعتمادپذيري و ايمن سازي و مسئوليت پذيري همه

 دست اندرکاران فضاي مجازي است.

س��خنگوي س��ازمان انرژي اتمي کشورمان، با اشاره به 
گ��زارش اخير آمان��و دبير کل آژانس بين المللي انرژي 
اتمي در ارتباط با فعاليت هاي هسته اي ايران اظهار کرد: 
گزارش اخير آمانو در راستاي گزارش هاي قبلي وي در 

ارتباط با فعاليت هاي هسته اي ايران است.
ب��ه گ��زارش خان��ه ملت، بهروز کمالون��دي افزود: اين 
گزارشات بيانگر اين است که ايران تمام تعهدات خود 

را به خوبي اجرا کرده و به آنها پايبند بوده است.

وي با بيان اينکه هر کش��وري که عضو آژانس اس��ت 
در ارتباط با فعاليت هايش گزارش هايي تهيه مي ش��ود 
و عموما گزارش هايي که در مورد ايران است، برجسته 
مي ش��ود، ادامه داد: آنها وقتي مي خواهند گزارش تهيه 
کنند،  آن گزارش را با توجه به گزارش مقامات ايران و 
همچنين بازديدهايي که از مراکز هس��ته اي داشته اند، 

ارائه مي کنند.
کمالوندي با بيان اينکه گزارش آژانس بيانگر اين است 
که ايران در عرصه هسته اي در کنار اجراي تعهداتش، 
پيشرفت هاي خوبي داشته است،  در پاسخ به سوالي که 
چقدر احتمال دارد آژانس تحت فشار آمريکا قرار بگيرد 
با توجه به اينکه به نظر مي رسد آمريکايي ها مي خواهند 
در راه اجراي برجام کارش��کني هايي ايجاد کنند، گفت: 
آژان��س ي��ک س��ازمان تخصصي و فني اس��ت ولي به 
مانند ديگرسازمان هاي بين المللي تحت تاثير فشارهاي 
سياسي است چرا که قسمتي از بودجه اش را اين کشورها 

تامين مي کنند و از ديگر س��و بر نحوه تصميم گيري و 
تعيين اعضاي اين سازمان نيز تاثيرگذاري دارند.

وي با بيان اينکه براي جلوگيري از تاثير اين فش��ارها 
بايد مذاکرات فني و سياسي را همزمان به پيش ببريم،  
اف��زود: آمريکا در آژان��س منافع خاص خود را پيگيري 
مي کند، اما بايد در نظر گرفت که کش��ورهاي ديگري 
مانند روس��يه،  چين و کش��ورهاي اروپايي نيز عضو اين 
آژانس هس��تند و يک کش��ور نمي تواند به راحتي تمام 

خواسته هايش را به ديگران تحميل کند.
به گزارش راديو گفت و گو،س��خنگوي س��ازمان انرژي 
اتمي کشورمان، با تاکيد بر اينکه برجام يک قرارداد بين 
المللي است، ادامه داد: تعامل نسبتا خوبي با آژانس داريم 
و تک تک گزارش هايي که آژانس در مورد فعاليت هاي 
هسته اي ايران ارائه مي دهد ارزشمند است و ما براساس 
منافع ملي و تعهداتي که داريم ،عمل مي کنيم و تاکنون 

به نتايج مطلوبي نيز رسيده ايم./

اجراي تعهدات مندرج در برجام از سوي تهران 
بهروز کمالوندي با اشاره به گزارش اخير آمانو:

نگاهي به صندوق هاي سرمايه گذاري کالايي
ادامه از همين صفحه

... اضافه کردن کالاها به س��بد س��رمايه گذاري امکان تنوع بخش��ي بيش��تري 
براي س��رمايه گذاران فراهم خواهد کرد و مي تواند به کاهش نوس��انات س��بد 
س��رمايه گذاري منجر ش��ود. کالاها همچنين مي توانند به عنوان س��پري براي 
محافظت در مقابل تورم باشند.به طور تاريخي کالاها همبستگي نسبتا کمي با 
س��هام و اوراق قرض��ه دارن��د. يک��ي از عوامل مهم کم بودن همبس��تگي بين 
آنها اين اس��ت که قيمت کالاها تحت تاثير عوامل ريس��کي متفاوتي قراردارد.

س��رمايه گذاري در کالاها مي تواند به صورت مس��تقيم با خريد دارايي فيزيکي، 
س��رمايه گذاري در قرارداده��اي آت��ي و اختي��ار معامله و در نهايت س��رمايه در 
صندوق ه��اي س��رمايه گذاري کالايي انجام ش��ود. مالکي��ت فيزيکي کالاها 
چالش ه��اي غيرقاب��ل حل زي��ادي را ايجاد مي کند. اگرچه از طريق اين کار به 
طور مستقيم مالک کالا هستيم اما هزينه هاي تحويل گرفتن کاال، هزينه هاي 
نگهداري آن و بيمه کردن و ريس��ک هاي نگهداري کالا از جمله هزينه هاي 
غيرقابل اجتنابي هستند که بايد پرداخت شوند.از مهم ترين مزاياي صندوق هاي 
کالاي مي توان به کاهش هزينه ها، امنيت بيشتر، وجود بازار ثانويه شفاف، داشتن 
پشتوانه قوي، متنوع سازي، شفافيت و امکان جذب سرمايه هاي خرد اشاره کرد.

همچنين به منظور سرمايه گذاري در صندوق هاي کالايي اين امکان براي عموم 
س��رمايه گذاران اعم از حقيقي و حقوقي فراهم ش��ده اس��ت تا در زمان تاس��يس 
صن��دوق در پذيره نويس��ي اولي��ه واحدهاي س��رمايه گذاري صندوق به ارزش 
اس��مي هر واحد 1۰ هزار ريال مش��ارکت کنند. خريد واحدهاي س��رمايه گذاري 
مستلزم دارا بودن کد معاملاتي فعال در سيستم شرکت سپرده گذاري مرکزي 
)س��مات( يا همان کد س��هامداري اس��ت. جهت اخذ اين کد معاملاتي مي توان 
به تمامي کارگزارن فعال در بازار سرمايه کشور مراجعه و درخواست صدور کد 
معامالتي کرد.واحدهاي خريداري ش��ده با نام هس��تند و گواهي خريد مربوطه 
توس��ط شرکت س��پرده گذاري مرکزي صادر مي شود.فرآيند کار دقيقا مشابه با 
خريد و فروش سهام در بازار بورس اوراق و فرابورس است.ضمن اينکه معامالت 
واحدهاي سرمايه گذاري صندوق کالايي قابل معامله پس از اتمام پذيره نويسي 
و ثبت صندوق، در بازار صندوق هاي سرمايه گذاري کالايي بورس کاالي ايران 
آغ��از مي ش��ود. داراندگان و متقاضيان خري��د مي توانند با مراجعه به کارگزاران 
عضو بورس کاالي ايران، که مجوز معامله صندوق هاي سرمايه گذاري کالايي 

را دارند، اقدام به خريد و فروش اين واحدها کنند.

دکتر محمد رضا حس��ين زاده 
مديرعام��ل بان��ک ملي ايران 
گف��ت: مس��ئوليت اجتماعي، 
مفهومي نوين اس��ت که تاکيد 
مي کند ش��رکت ها، سازمان و 
نهاده��اي مال��ي، نبايد تنها به 
دنبال کس��ب س��ود باشند. آنها 
بخش��ي از درآمد يا سود خود را 

ب��ه نف��ع اجتم��اع مص��رف مي کنند تا از اين طري��ق هم برند خود را نمايان تر و هم نفعي 
فراگير براي جامعه ايجاد کنند. بانک ملي ايران، بانکي »مردمي« است و از اين رو به 
مس��ئوليت اجتماعي خود بس��يار اهميت مي دهد. هيات مديره بانک ملي ايران به اين 
موضوع توجه خاص دارد و بس��ته به ش��رايط جامعه، نيازس��نجي هاي انجام ش��ده و نيز 

توانايي مالي بانک، منابعي را به اين منظور در نظر مي گيرد.
 به عنوان مثال، هيات مديره بانک براي سال جاري بيش از 6۲ ميليارد ريال بودجه، به 

منظور مشارکت در طرح هاي عام المنفعه تصويب کرد.
 مشارکت در ۳۰ طرح عام المنفعه از جمله آزادسازي زندانيان غيرعمد ستاد ديه کشور، 
بازس��ازي ش��يرخوارگاه، مس��اعدت مالي به انجمن خيريه حمايت از بيماران سرطاني، 
اهداي آمبولانس، ساخت و احداث مدارس، درمانگاه و مسجد در مناطق محروم کشور 

از اين جمله است.
 در همي��ن راس��تا، ب��ه تازگ��ي و در روزهاي ماه مبارک رمض��ان، بانک ملي ايران براي 

آزادسازي زندانيان جرايم غير عمد يک ميليارد تومان کمک کرد.
 بانک ملي ايران به طور مس��تمر مس��ائل جامعه را رصد مي کند و بس��ته به نياز، منابع 

»مسئوليت هاي اجتماعي« را به سمت هدف هدايت مي کند. 
در مقطعي از زمان، نتيجه بررسي ها نشان مي داد که کشور با کمبود مدرسه رو به روست. 
از اين رو، بانک ملي ايران پرچم دار احداث مدرس��ه در کش��ور ش��د و به تبع آن بانک ها، 

موسسات مالي و خيرين هم به اين امر مبارک رو آوردند.
 امروزه اما شرايط تغيير کرده، به طوري که احساس مي شود کشور با کمبود منابع در حوزه 
پزشکي و بيمارستاني، به خصوص در مناطق محروم رو به روست. امروز افراد بسياري 
در کشور با آسيب ديدگي هاي جسمي ناشي از بيماري دست و پنجه نرم مي کنند، بدون 

اين که بتوانند از پس هزينه هاي درمان بر آيند. 
من به چشم خود شاهد بودم که کودکان حاضر در يک مرکز درمان سرطان، چطور با 
بيماري درگير بودند، به طوري که هر بيننده اي از مشاهده آن صحنه ها آزرده مي شد. 
هزينه درمان چنين بيماري هايي زياد اس��ت و متاس��فانه بروز آنها در مناطق محروم 
نيز بيش��تر به چش��م مي آيد. از اين رو بانک ملي ايران در دوره جديد، تمرکز خود را بر 
اين موضوع قرار داده و تلاش مي کند س��هم خود را در ايفاي مس��ئوليت اجتماعي، اين 

گونه ايفا کند.

عارف خبر داد:تشکيل شوراي ۵۱ نفره اميد 
رييس فراکس��يون اميد تاکيد کرد: مردم با تعهدي که ما به آنها داديم به ليس��ت اميد 
راي دادند و همان موقع اعلام کرديم اگر ليس��ت اميد ش��ورا به طور کامل راي بياورد 
شوراي ۵1 نفره اميد را تشکيل مي دهيم.به گزارش ايلنا، محمدرضا عارف در نشست 
مشترک مجمع نمايندگان تهران و منتخبان شوراي شهر تهران که در محل کميسيون 
تلفيق مجلس ش��وراي اس��لامي برگزار ش��د، اعلام کرد: اعتماد مردم را سرمايه اصلي 
خودمان مي دانيم و قطعا آنچه براي همه ما مهم است حفظ اين سرمايه است و براي 
انجام اين مهم بايد پاس��خ مطالبات مردم را بدهيم.او گفت: مردم با تعهدي که ما به 
آنها داديم به ليس��ت اميد راي دادند و همان موقع اعلام کرديم اگر ليس��ت اميد ش��ورا 
به طور کامل راي بياورد ش��وراي ۵1 نفره اميد را تش��کيل مي دهيم.عارف با اش��اره به 
برگزاري جلس��ات متعدد مجمع نمايندگان اس��تان تهران با اعضاي ش��وراي چهارم، 
اس��تاندار و ديگر مس��ئولان اس��تاني و ش��هر تهران خاطرنشان کرد: قطعا بايد ارتباطي 
نزديک تر از گدشته ميان شوراي شهر و مجمع نمايندگان تهران داشته باشيم.رييس 
مجمع نمايندگان تهران تاکيد کرد: در ۲۲ مرکز استان، ليست اميد اکثريت شورا را در 
اختيار دارد و در اين ميان در تعداد زيادي از شهرها نيز همچون تهران به طور کامل به 
پيروزي رسيديم.او گفت: اميدواريم پس از همکاري دوجانبه مجمع نمايندگان و شوراي 
شهر، به سمت همکاري چهارجانبه ميان مجمع نمايندگان، شوراي شهر، استانداري و 
شهرداري تهران حرکت کنيم.عارف به انتخاب سه عضو فراکسيون اميد در راي گيري 
هيات پنج نفره مرکزي انتخابات شوراهاي شهر و روستا اشاره و کرد و گفت: جا دارد 

از تلاش هاي اين عزيزان در برگزاري انتخابات شوراها نيز تلاش کنيم.

ترامپ »رينس پريباس« را اخراج کرد
 »دونال��د ترام��پ« رئي��س جمه��ور آمري��کا پس از بازگش��ت از س��فر ۹ روزه خود به 
»رينس پريباس« رئيس کارکنان کاخ س��فيد اعلام کرده که بايد تا پيش از تاريخ ۴ 

جولاي يعني روز استقلال آمريکا از سمت خود کناره گيري کند.
ب��ه گ��زارش مه��ر ب��ه نقل از نيوزويک، به گفته مناب��ع مطلع دليل تصميم ترامپ براي 
اخراج پاريباس اختلاف عملکرد وي با »کوري لواندوفسکي« مدير کمپين انتخاباتي 

ترامپ و »ديويد بوسي« معاون لواندوفسکي، بوده است.
گوي��ا اخت��لاف نظ��ر اي��ن افراد ب��ه دليل تحقيقاتي بوده که در مورد دخالت روس��يه در 

انتخابات رياست جمهوري آمريکا در حال انجام بوده است.
از سوي ديگر روزنامه اينديپندنت اعلام کرد که اقدامات »رابرت مولر« رئيس سابق 
اف بي اي که بازرس ويژه رسيدگي به پرونده اتهامات در خصوص دخالت روسيه در 

انتخابات آمريکا شده، سبب گشته تا ترامپ در انديشه اخراج وي نيز باشد.
يک منبع نزديک به رئيس جمهور هم در اين خصوص گفت: دونالد ترامپ در تلاش 
اس��ت اقدامي مث��ل اخ��راج راب��رت مولر را انجام دهد. ام��ا همه به او توصيه کرده اند که 

چنين کاري را انجام ندهد.
ليندس��ي گراهام، س��ناتور جمهوريخواه ايالت کاروليناي جنوبي اعلام کرد: اين يک 
فاجعه خواهد بود. هيچ دليلي وجود ندارد که مولر اخراج ش��ود. او چه کار کرده اس��ت 
که بايد اخراج ش��ود؟رابرت مولر در س��ال ۲۰۰1 از س��وي جورج دبليو بوش به عنوان 
رئيس اف بي آي انتخاب شد و تا سال ۲۰1۳ در همين سمت خدمت کرد. پس از آن 
به عنوان رئيس بخش تحقيقات اف بي آي در خصوص دخالت روس��يه در انتخابات 

رياست جمهوري آمريکا انتخاب شد.

حسين زاده: 

کمک به درمان بيماران، استراتژي تازه بانک ملي ايران است

 خطر واقعي سقوط قيمت نفت
ادامه از همين صفحه

...براس��اس گزارش وزارت انرژي آمريکا که ماه گذش��ته چاپ ش��ده است نشان 
دهنده آن است که کشورهاي کمي از توليدکنندگان نفتي قادر به تطبيق اقتصادي 
با کاهش قيمت نفت هستند. و جمعيت اين کشورها وابسته به درآمد نفتي است. 
اگرچه مشکلات اقتصادي ، مسکن و کنترل جمعيت مشکل خود دولت هاست. 
بسياري از کشورهاي توليد کننده نفت در طول سالهاي گذشته درآمد حاصل از 
فروش نفت را هدر داده است و يا اقدام به مصرف آن در اقلام لوکس چون قايق 
۴۵۰ ميليون دلاري شاهزاده محمد بن سلمان جانشين پادشاه عربستان سعودي 
کردند. برخي ديگر از اين کش��ورها چون امارات متحده توانس��تند استراتژيهاي 
متنوعي را توس��عه دهند و برخي توانس��تند مالکيت ثروت خود را وارد س��رمايه 
گذاري مفيد کنند. س��قوط قيمت نفت باعث کاهش درآمد کش��ورهاي عضو 
اوپک شده است که برابر با 6۰ درصد کاهش بوده است. هيچ کدام از اعضا به 
کاهش درآمد خود را تطبيق نداده اند. بيش��تر براين تصورند که قيمت ها تغيير 
مي کنند و کاهش موقتي اس��ت و برخي براي پرکردن هزينه ها اقدام به قرض 
گرفتن کردند که باعث مشکلات بيشتر درآينده خواهد بود. مشکل واقعي اعمال 
رياضت اقتصادي اس��ت که تازه ش��روع ش��ده است و زماني که دولت ها دريابند 
سقوط قيمت نفت بيشتر از دوره اي بودن ساختاري است اين رياضت ها عميقتر 
خواهد شد.اين مشکل باعث بي ثباتي اقتصادي و سياسي در چهار کشور عضو 
اوپک يعني ونزوئلا، نيجريه، ليبي و الجزاير خواهد ش��د. بس��ياري از اعضاي 
اوپک با مش��کلات سياس��ي و جنگ طايفه اي روبرو هس��تند و به همه اينها بايد 
موضوع داعش را اضافه کرد. درقبل در واقعيت سقوط ساختاري در قيمت نفت 
يکي از بي ثبات ترين رويداد از سال ۲۰۰8 در اقتصاد است که به جهان ضربه 
خواهد زد. تاثير آن به صورت حرکت آهسته حس خواهد شد. و درحاليکه سقوط 
قيمت بازار املاک آمريکا سيس��تم اقتصادي جهان را لرزاند بنابراين مش��کلات 

کشورهاي اوپک نيز نمي توانند به خود اين کشورها محدود شوند.
ترجمه : فاطمه مهتدي
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اولي��ن  پذيره نويس��ي 
صندوق سرمايه گذاري 
کالاي��ي در بازار س��رمايه تحت عنوان 
صندوق پش��توانه طلاي لوتوس از ۲۰ 
خرداد ماه از طريق بورس کالاي ايران 
آغاز ش��د.در اولين روز 8۰ درصد معادل 
7 ميلي��ون و 8۰۰ ه��زار واحد از س��وي 
خريداران حقيقي و حقوقي پذيره نويسي 
ش��د.بنا ب��ر اساس��نامه صندوق ه��اي 
کالاي��ي، اين صندوق ها تنها مي توانند 
در اوراق به��ادار مبتن��ي بر کالا از قبيل 
گواهي س��پرده کالايي و اوراق مشتقه 
کالايي )قرادادهاي آتي و اختيار معامله 
کالايي( س��رمايه گذاري کنند به طوري 
ک��ه حداق��ل ۹۰ درصد از منابع صندوق 
باي��د در اينگونه اوراق س��رمايه گذاري 
شود...  ادامه در همين صفحه

نگاهي به صندوق هاي 
سرمايه گذاري کالايي

مجتبي آزاديان
روزنامه نگار

mojtaba.azadiyan@gmail.com

سرمقاله

درهربحثي درباره بازار 
نف��ت نادي��ده گرفتن 
نتيج��ه واقعي س��قوط 
قيمت نفت بر جهان بس��يار ساده است.

شايد از کاهش قيمت بنزين خوشحال 
باشيم. اما ما زياد به تاثير تغييرات قيمت 
در کش��ورهاي تامي��ن کننده نفت فکر 
نمي کنيم. اين کوتاه بيني به دليل تغيير 
ساختاري است که به طور عميقي باعث 

بي ثباتي و خطر شده است...
ادامه در همين صفحه

خطر واقعي 
سقوط قيمت نفت

نيک باتلر 
فايننشال تايمز

يادداشت

سخنگوي دولت درباره سوء استفاده برخي  از واژه آتش به اختيار مطرح شده از سوي 
مقام معظم رهبري، اظهار کرد: اين قطعاً ظلم به رهبري نظام است که عده اي از بيانات 
و رهنمودهاي ايش��ان جهت خواس��ته هاي سياسي خود سوء استفاده کنند. به گزارش 
ايسنا، محمدباقر نوبخت در نشست خبري با رسانه ها ادامه داد: قطعاً مقام معظم رهبري 

ارتقاء فرهنگ جامعه را فقط منوط به دستگاه هاي رسمي نمي دانند....

سوء استفاده از »آتش به اختيار« 
ظلم به رهبري است

کاريکاتور امروز/ صفحه۱۲

صفحه۲

ايام سوگواری شهادت حضرت علی )ع( تسليت باد

مدیر عامل اسبق بانک های صادرات و تجارت در گفت و گو با »تجارت« تاکید کرد؛

توسعه بازار بدهی
 پنجره تنفس  بانک ها

بنزین ستاره خلیج فارس 
در چرخه توزیع

با ورود ۲۱ میلیون لیتر سوخت به انبار پخش رقم خورد؛

گروه انرژی: نخس��تين محموله بنزين توليدي پالايش��گاه ميعانات گازي 
ستاره خليج فارس به ميزان ۲1 ميليون ليتر روز دوشنبه )۲۲ خردادماه( وارد 

انبار شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه بندرعباس شد.
به نقل از شانا، همزمان با افتتاح رسمي فاز نخست پالايشگاه ميعانات گازي 
س��تاره خليج فارس از دهم ارديبهش��ت ماه امسال تاکنون نفتاي سنگين به 
واح��د CCR تزري��ق و ح��دود 1۰۰ ميلي��ون ليتر بنزين نيز از اين واحد توليد 

شده است.
عباس کاظمي، مديرعامل شرکت ملي پالايش و پخش فرآورده هاي نفتي 
اعلام کرد: از همان روز افتتاح، بزرگترين واحد بنزين سازي ايران با خوراک 

ميعانات گازي، در سرويس بوده و هيچ موقع متوقف نشده است.
وي ب��ا بي��ان اين ک��ه اين واحد يک تجربه جديد در صنعت پالايش ايران به 

شمار مي آيد، افزود: اين واحد به مرور در حال تثبيت توليد است.
کاظمي با بيان اينکه چهار مخزن ذخيره س��ازي در پالايش��گاه ستاره خليج 

فارس وجود دارد گفت: تاکنون حدود 1۰۰ ميليون ليتر بنزين توليد ش��ده 
که در مخازن پالايشگاه ستاره خليج فارس است و به انبار نفت بندرعباس 

تحويل خواهد شد.
وي همچنين به مرحله راه اندازي واحد ايزومريزاس��يون اين پالايش��گاه در 
روزهاي آينده اش��اره کرد و گفت: اين واحد هم اکنون در حال اسيدش��ويي 
اس��ت. مديرعامل ش��رکت ملي پالايش و پخش فرآورده هاي نفتي با بيان 
اين که هم اکنون و بدون احتس��اب بنزين توليدي پالايش��گاه س��تاره خليج 
فارس حدود 6۲ ميليون ليتر بنزين پايه در کشور توليد مي شود، اظهار کرد: 
اين ميزان در ماه آينده به حدود 7۰ ميليون ليتر خواهد رس��يد. وي با اش��اره 
به اينکه از ابتداي امس��ال تاکنون روزانه حدود 1۰ ميليون ليتر بنزين وارد 
کشور شده است، ادامه داد: با رشد توسعه اقتصادي و افزايش تعداد اتومبيلها 
و افزايش قابل توجه س��فرهاي مردم در کش��ور ميزان مصرف بنزين هم 
صفحه9 افزايش يافته است که البته طبيعي است....   

۵گزارش

۱

8راه ومسكن

میهمان ناخوانده اماراتي  
درساحل قشم

راه آهن تهران – مشهد  
برقی می شود

ترامپ »رینس پریباس« را 
اخراج کرد

ويـتـريـن

۳

گزارشويژه

»تجارت« در گفتگو با کارشناسان بررسي کرد؛

فرصت هاي صنعت نمایشگاهي
 در خدمت تولید و اشتغال

7

من از دست احمقی 
و خنگی این بچه 

کلافه شدم

عیب نداره؛ ممکنه
 یه روز بشه 

رییس جمهور آمریکا!!!


